

«РИ» № 1/2017

Тема номера: От «оттепели» – к XXI веку. Образ эпохи

Theme of the issue: From the “Thaw” to the 21st Century. The Images of the Epoch

Виктория Rogozinskaya

«Друзья мои, прекрасен наш союз!»

В декабре 2016 года Благотворительный Фонд им. П.М. Третьякова отметил свое 10-летие. Со дня основания он был тесно связан с Третьяковской галереей и другими музеями, небезразличными к сохранению памяти о великом гражданине России. В статье рассказывается о деятельности благотворительной организации, получившей поддержку и признание в обществе. Четко структурированная работа Фонда представлена по основным направлениям: проекты – посвящения П.М. Третьякову, издательская и художественно-просветительская деятельность, продвижение русского языка и русской культуры за рубежом. Особое внимание уделяется учреждению Премии имени П.М. Третьякова «За верность профессии и многолетнее служение русскому искусству», лауреатами которой за прошедшие годы стали 33 музейных сотрудника (от Москвы до Владивостока). В 2016-м поздравления принимали Н.В. Окуренкова, Е.А. Илюхина, С.А. Плешивцева.

Victoria Rogozinskaya

“My Friends, our Union is Fine!”

In December 2016, the Pyotr Tretyakov Charitable Foundation celebrated its 10th anniversary. From the day of its foundation it has been closely linked with the State Tretyakov Gallery and other museums concerned with preserving the memory of this outstanding citizen of Russia. The author describes the activities of the foundation, which has gained support and acceptance in the country, and presents its three key activity areas: projects to honor Pyotr Tretyakov; publishing and educational activities in the sphere of art; and promotion of the Russian language and culture abroad. Special emphasis is placed on the establishment of the Pyotr Tretyakov “For Professional Loyalty and Long Service to Russian Art” Award that has been received during the past years by 33 museum workers from Moscow to Vladivostok. In 2016, the award went to N. Okurenkova, E. Ilyukhina and S. Pleshivtseva.